

TEXT BOOK	WORK BOOK
<p style="text-align: center;">كتاب النصوص</p> <p>Unit (1) Stu- book page11 Write a paragraph about the importance of volunteering. What are the benefits of volunteering?</p> <p>The benefits of volunteering can be enormous. Volunteering can help you make friends, learn new skills, advance your career, and even feel happier and healthier. Researchers say that half of volunteers enjoy improved health and fitness, and some of them feel less stressed. Volunteering improves your life. To sum up, by volunteering you can make a huge difference.</p> <p>أكتب مقطعا عن أهمية و فوائد التطوع: إن فوائد التطوع كثيرة. التطوع يساعدك بتكوين أصدقاء وتعلم مهارات جديدة و تتقدم بمهنتك. قال باحثون أن نصف المتطوعين تتحسن صحتهم ورشاقتهم وبعضهم لا يتوتر. لذلك إن التطوع يحسن حياتك. أخيرا التطوع يجعلك تحدث تغيرا هائلا.</p>	<p style="text-align: center;">كتاب الأنشطة</p> <p>Unit (1) Act-book page9 Think of a job you would like to have in the future and how it will make a difference to your life and to others' lives and write about it.</p> <p>Helping people makes a difference. I'd like to be a doctor. I will work hard and do research to find a cure for cancer, so this will make a difference. I will get a lot of money, and this can help people live long. To sum up by this job, I will make a difference.</p> <p>فكر بعمل تحبه في المستقبل وكيف سيغير حياتك و حياة الآخرين: مساعدة الناس تصنع تغيير. أحب أن أكون طبيب سأعمل بجد و أقوم بأبحاث لأجد علاج للسرطان لذا هذا سيحدث تغيير سوف أكسب المال الكثير وهذا سيسمح للناس أن تعيش أطول و أخيرا بهذا العمل سوف أصنع تغييرا.</p>
<p>Unit (2) Stu-book page 16 Ahmed is your neighbour. He has a problem with his legs, so he can't walk. You always see him watching you sadly playing with your friends. Think of an idea to help him and write the steps you will follow to solve his problem.</p> <p>Ahmed is my neighbour. He has a problem. He can't walk. He always watches us playing sadly. I've decided to help him by following these steps. First, I will be with him talk to him and help him to start practicing activities like painting. Then, I'll help him to play sports like table tennis. Finally, I will encourage him to develop his character and challenge his inability. To sum up, it is very important to help people. This makes us happy.</p> <p>ساعد جارك أحمد الذي يعاني من مشكلة. أكتب خطوات عن مبادرتك كيف ستساعده: أحمد جاري لديه مشكلة فهو لا يستطيع المشي و دائما يشاهدنا نلعب و هو حزين فقررت أن أساعده باتباع هذه الخطوات: أولا سأكون معه أتحدث معه و أساعده بأن يبدأ نشاطات مثل الرسم ثم سأساعده يلعب كرة الطاولة وأخيرا سأشجعه أن يطور شخصيته و يتحدى عجزه و أخيرا من المهم مساعدة الناس هذا يجعلنا سعداء.</p>	<p>Unit (2) Act- book page 15 Think of a personal initiative that you can launch to help your community. Write about how you and your friends are going to apply it.</p> <p>My personal initiative is "Good English". First, I will announce for it in the school magazine. Second, I will give tasks to the teamwork. Each one has to help three students who are not good at English. Finally, I will provide them with good books. To sum up helping others improves their life.</p> <p>فكر بمبادرتك الشخصية لمساعدة مجتمعك. أكتب خطوات كيف ستطبقها أنت و زملائك: مبادرتي الشخصية هي "الغة جيدة" أولا سأعلن عنها بمجلة المدرسة ثانيا سأوزع المهام على فريق العمل. كل عضو يساعد ثلاثة تلاميذ الذين غير جيدين باللغة و أخيرا سوف أزودهم بكتب جيدة إن مساعدة الآخرين تحسن حياتهم.</p> <p style="text-align: center;">Sarab Shanan</p> <p style="text-align: center;">مدرسة المتفوقين الثانية/ السويداء</p>

TEXT BOOK كتاب النصوص

Unit (3)

Stu- book page 25

Imagine your life in twenty years' time. Write a paragraph.

In twenty years' time I will be over thirty. I will be married and we will have two children. I will have a good job. I will be an English teacher because it's my favourite subject. We will have a nice house but it won't be very big. We will spend a lot of time playing with our children. I'm interested in music. I will play traditional folksongs very well because I'm learning them now.

تخيل حياتك بعد عشرين عام:

بعد عشرين عام سيكون عمري بالثلاثين سأكون متزوج و سوف يكون لدي ولدين سيكون لدي عمل جيد. سأكون معلم لغة انكليزية لأنها مادتي المفضلة سيكون لدي منزل جميل ولكن ليس كبيرا. ستمضي وقت كبير نلعب مع أولادنا. أنا مهتم بالموسيقا سأعزف أغاني تقليدية محلية لأنني أتعلمها الآن.

Unit (4)

Stu-book page 29

Write a paragraph about your family include: (size, members, your feeling, what do you do together)

I have a unique small family. All members of my family are open-minded. They love and help me. I'm happy to be with them. My father is a doctor, and my mother works in a bank. I help my sister in her study. We spend time together. Sometimes we play chess.

أكتب مقطعاً عن عائلتك ضمن فيه حجم العائلة- أفراد العائلة- شعورك نحو عائلتك- ماذا تفعلون سوياً

لدي عائلة فريدة كل أفرادها منفتحين يحبونني ويساعدوني أنا سعيد معهم. أبي طبيب وأمي تعمل بمصرف وأنا أساعد أختي بدراساتها نمضي الوقت معا وأحيانا نلعب الشطرنج.

SARAB SHANAN

WORK BOOK كتاب الأنشطة

Unit (3)

Act-book page 21

Imagine how your future house will be and write a paragraph about it.

My future house will be a unique one. It will be a villa. It'll be surrounded by a garden full of trees. There'll be three bedrooms, a living room and a wonderful kitchen. I'll have a big smart TV. I will use solar energy. I want to have a robot too. Beside my house, there will be a garage for my flying car.

تخيل منزلك المستقبلي:

منزلي بالمستقبل سيكون فريداً سيكون فيلا محاطة بحديقة مليئة بالأشجار سيكون فيه 3 غرف نوم وغرفة معيشة و مطبخ رائع. سيكون عندي تلفاز ذكي كبير. سأستخدم الطاقة الشمسية وسيكون عندي رجل آلي أيضاً. بجانب منزلي كراج لسيارتي الطائرة.

Unit (4)

Act- book page 27

Write a short paragraph about the planes of the future. Include both facts and opinions about this means of transport.

Travel will be easier and more comfortable because planes in the future will be unique. The engines will be electric, so they won't pollute the environment. They will use hydrogen like the NASA's X-57 which takes off vertically with lower noise. They will be used to travel from city to city, so they will replace ground transportation.

أكتب مقطعاً عن طائرات المستقبل و ضمن حقائق و آراء لوسيلة النقل هذه:

سيكون السفر أسهل ومريح لأن الطائرات ستكون فريدة المحركات تكون كهربائية وبذلك لا تلوث البيئة. ستستخدم الهيدروجين مثل طائرة ناسا X-57 التي تقلع عامودياً بضجة أقل. ستستخدم هذه الطائرات بالسفر من مدينة لأخرى لذلك سوف تحل محل وسائل النقل الأرضي.

مدرسة المتفوقين الثانية/السويداء

أ. سراب فرحان شانان

0932719520

TEXT BOOK كتاب النصوص

Unit (5)

Stu- book page (39)

My group decided to visit a village because we wanted to get away from the noise of the city. We wanted to get an insight into the lifestyle of the local people there.

Write about village lifestyle.

Write about a visit you have made to a village. Include information about {lifestyle- local people- difference between village life and city life}

We visited a calm village last week with our parents. It was amazing. It is near Damascus. It is famous for big stone houses that are surrounded by gardens full of flowers. We enjoyed the fresh air and the simple life. We ate traditional food. The local people are very kind. Cities are more polluted and there is much noise.

أكتب عن حياة القرية أو زيارة قمت بها للقرية أكتب عن نمط حياة القرية والناس المحليين والفرق بين المدن والقرية:

زرنا القرية الأسبوع الماضي مع عائلتنا كانت مدهشة هي قرب دمشق. مشهورة بالبيوت الحجرية المحاطة بحدائق مليئة بالأشجار. استمتعنا بهواء عليل والحياة البسيطة. تناولنا طعام تقليدي والسكان هناك لطفاء. المدن أكثر تلوث وفيها ضجة أكثر.

Unit (6)

Stu-book page (44)

You're at school and you hear people making fun of someone in your class. You decided to defend him. Write what you would do.

Bullying is bad. We mustn't bully anyone. While I was at school, I heard some students bullying my friend Ahmed. They called him "dwarf Ahmed" because he is short. I decided to defend him. First, I talked to my teacher. Then, the teacher asked them to stop bullying him. Finally, I was happy because we became good friends.

أنت في المدرسة وسمعت ناس يسخرون من شخص في صفك فقررت الدفاع عنه ماذا يمكنك أن تفعل؟

التنمر سيء ويجب علينا أن لا نتنمر على أي شخص. بينما كنت في المدرسة سمعت بعض الطلاب ينتمرون على صديقي أحمد ينادوه "أحمد القزم" لأنه قصير فقررت الدفاع عنه. أولا أخبرت معلمي ثم طلب المعلم منهم أن يتوقفوا عن التنمر. أخيرا أنا سعيد جدا لأننا أصبحنا أصدقاء جيدين.

WORK BOOK كتاب الأنشطة

Unit (5)

Act- book page (33)

Write about a decision you have made recently.

What are the steps you have followed?

The following questions may help you.

- What was your decision about?
- When did you make it?
- What was the result?
- How did you feel about it?

Last year, I decided to eat healthy food. My father, who is a doctor, helped me. First, I stopped eating fast food. Then, I ate more fruit and vegetables. After that, I ate less bread. Finally, I drank more water and joined a sport's club. I was happy with my healthy life because I became fit.

أكتب عن قرار اتخذته مؤخرا. ما هي الخطوات التي اتبعتها ضمن ما يلي: ما هو قرارك متى اتخذته وما هي النتائج وكيف تشعر حياله:

قررت السنة الماضية أن أكل طعام صحي. ساعدني والدي الطبيب. أولا: توقفت عن تناول الوجبات السريعة. ثم تناولت الكثير من الفاكهة والخضار وبعد ذلك قللت من تناول الخبز و أخيرا شربت الكثير من الماء و انضممت لنادي رياضة. أنا سعيد بحياتي الصحية لأنني أصبحت رشيق.

Unit (6)

Act- book page (39)

Write a short biography about a famous person you know.

Leonardo da Vinci was born in Italy. As a young boy, he liked drawing. When he grew up, he became a great artist, scientist and inventor. He studied nature, anatomy and many subjects. He painted the Mona Lisa. He had the idea of inventing many things like a plane. He died at age 67.

أكتب سيرة عن شخص مشهور تعرفه:

ليوناردو دافنشي ولد في إيطاليا. أحب الرسم وهو صغير و عندما كبر أصبح فنان وعالم ومخترع عظيم. درس الطبيعة و علم الأحياء والعديد من المواد. رسم الموناليزا وكان لديه فكرة اختراع العديد من الأشياء كالطائرة. توفي بعمر 67.

مواضيع المراجعة الأولى من
الكتابين

Review (1)

Stu- book page (50)

Write a paragraph about the following situation.

Where do you find happiness?

I find happiness at home with my family. I feel happy when I help my sister. Doing well at the exam makes me happy. I'm happy to get birth in this family because they help me to make good decisions. Watching TV with my family makes me happy. I enjoy every present moment.

أكتب موضوع عن هذه الحالة: أين تجد السعادة؟

أجد السعادة في المنزل مع عائلتي. أشعر بالسعادة عندما أساعد أختي. عندما أكتب جيدا بالفحص أشعر بالسعادة. أنا سعيد لأنني ولدت بهذه العائلة لأنهم يساعدوني باتخاذ قرارات جيدة. مشاهدة التلفاز مع العائلة تجعلني سعيد أنا أتمتع بكل لحظة من الحاضر.

Progress test (I)

Act- book page (45)

Write a paragraph about a pleasant experience you've been through.

I volunteered to help some people in a village near Damascus. I went with my team. When we arrived, we saw the beautiful nature of the village and talked to people. We gave them some food and clothes. I was happy because it was a great experience that made a difference.

أكتب عن تجربة سعيدة مررت بها:

تطوعت لأساعد بعض الناس في قرية قرب دمشق. ذهبت مع فريقي و عندما وصلنا رأينا الطبيعة الجميلة للقرية و تحدثنا مع الناس قدمنا لهم بعض الطعام و الثياب. كنت سعيدا لأنها تجربة عظيمة صنعت تغيير.

ملاحظات هامة لكتابة الموضوع / يجب الانتباه أن موضوع التعبير خارجي وقد لا يأتي من مواضيع الكتاب:

قراءة نص الموضوع بالفحص جيدا. المقدمة يجب أن تحتوي على كلمة مفتاحية من نص الموضوع.

فهم الموضوع (الشيء المراد كتابته) بشكل جيد. يجب الابتعاد عن القوالب الجاهزة أو مواضيع مدمجة.

تضمين جميع النقاط المطلوب تضمينها بالموضوع إن ذكرت. أحيانا تكون أسئلة يجاوب الطالب عنها بجمل تشكل الموضوع بالنهاية.

الانتباه لعلامات الترقيم. نضع نقطة في نهاية كل جملة وفي نهاية الموضوع.

نبدأ الجملة بحرف كبير. أسماء الأشخاص والأماكن حرف كبير.

نهاية مواضيع الفصل الأول من الكتابين

مدرسة المتفوقين الثانية

سراب فرحان شنان